



北京理工大学
BEIJING INSTITUTE OF TECHNOLOGY

国际学生招生简章
本科生

2026

ADMISSION BOOK FOR INTERNATIONAL STUDENTS

国际学生本科生

UNDERGRADUATE PROGRAMS



• 北京理工大学简介

北京理工大学创立于1940年,是中国国家重点建设大学,首批进入国家“211工程”、“985工程”和“世界一流大学”建设高校行列。学校在2026QS世界大学排名位列第259位,2025年世界大学学术排名(ARWU)位列第102位,U.S. News 2025-2026最佳世界大学排名位列156名,2026泰晤士高等教育(THE)世界大学排名位列第236名。2022年QS全球毕业生就业竞争力排名位居中国大陆高校第9位。通过中国教育部来华留学生高等教育质量再认证,获评全国首个A+等级。

北京理工大学珠海校区始建于2001年,是北京理工大学在粤港澳大湾区建设的高水平国际化校区。地处粤港澳大湾区“黄金内湾”、珠海国家高新区核心创新带,毗邻广深、直连港澳,交通便利,环境优美。秉承“智汇、多元、融合、绽放”的办学理念,着力打造具有湾区特色、北理品牌的来华留学教育体系。目前,北京和珠海校区总计在校国际学生已超过4000人,来自152个国家。



• 本科大类专业设置

在加强基础和通识教育的同时,进一步增加学生对专业的认识和了解,入学一年后根据兴趣和专业要求,可在大类专业所覆盖范围内选择确认专业。

北京校区招生专业

招生大类	覆盖学院	专业方向	学业水平测试要求科目
宇航与机电类	空天科学与技术学院 机电学院	航空航天工程(中/英文)、 机械电子工程(中/英文)	数学+物理
智能制造与智能车辆类	机械与车辆学院	机械工程(中/英文)、工业工程、车辆工程、 能源与动力工程	数学+物理
电子信息类	光电学院 信息与电子学院 集成电路与电子学院	光电信息科学与工程、测控技术与仪器、 智能感知工程、电子信息工程、通信工程、 电子科学与技术(中/英文)	数学+物理
信息科学技术类	自动化学院 计算机学院 网络空间安全学院 人工智能学院	自动化(中/英文)、电气工程及其自动化、 计算机科学与技术(中/英文)、软件工程、 数据科学与大数据技术、网络空间安全、 人工智能	数学+物理
理学与材料类	材料学院 化学与化工学院 生命学院 医学技术学院 物理学院	材料科学与工程、材料化学、化学、应用化学、 化学工程与工艺、制药工程、能源化学工程、 生物技术、生物医学工程、智能医学工程、 应用物理学	数学+物理 /化学
社会科学类 (管理与经济方向)	管理学院 经济学院	工商管理(含数字创新管理方向)、会计学、 国际经济与贸易(含数字金融、数字贸易方向) (中/英文)	数学
社会科学类 (人文社科方向)	教育学院 法学院 外国语学院	社会工作、法学、英语、日语、德语、西班牙语	数学
设计学类	设计与艺术学院	工业设计、产品设计、视觉传达设计、环境设计	数学

珠海校区招生专业

学域	专业方向	学业水平测试 要求科目
空天信息学域	航空航天工程（中/俄文）	数学+物理
能源交通学域	车辆工程（中/俄文）	
能源交通学域	能源与动力工程（中/俄文）	
海洋科技学域	自动化（中/俄文）	
前沿交叉学域	光电信息科学与工程（中/俄文）	
空天信息学域	人工智能（英文）	

注:中/俄文授课专业中，部分课程在高年级阶段为俄语授课，在入学后提供俄语培训。

● 申请资格

- 1. 高中毕业或以上学历，具备大学申请资格，身体健康，愿意遵守中国相关法律法规和学校规章制度并持有外国有效护照的非中国籍公民；
- 2. 年龄在18至25岁之间。未满18岁，需提供在中国北京的监护人材料；
- 3. 符合教育部教外函〔2020〕12号文件规定

● 申请办法

申请人需登录“留学北理”报名系统 (<http://apply.isc.bit.edu.cn>) 进行网上报名，填写报名表并网上缴纳报名费。报名系统于2025年10月15日开通。

● 申请材料(*为必传项)

- *1. 护照(照片页;如曾有过中国签证，还需上传中国签证页)
- *2. 高中成绩单(需公证，需中文或英文版本)
- *3. 高中毕业证(需公证，需中文或英文版本)
- *4. 汉语或英语水平证明(汉语授课:HSK5级≥180，珠海校区中俄双语授课的专业仅提供HSK5级成绩，不要求俄语成绩。英文授课:雅思≥6.0/托福≥85/多邻国≥110或其他经我校认定的同等语言水平证明，母语为英语者无需提供英语水平证明)
- *5. 来华留学本科入学学业水平测试(CSCA)成绩单(若暂无成绩单，需提供报考凭证)
- *6. 个人陈述/学习计划(请在<https://isc.bit.edu.cn/>→Resources→Download中下载BIT International Student Personal Statement Template，填写后上传至申请系统附件中)
- 7. 奖学金申请表(若申请奖学金，需上传)
- 8. 未满18岁申请者必上传材料(若未满18岁，请在同上“Download”专区下载Application Materials for Student under 18，按要求上传所有材料)
- 9. 外国人体格检查表(请在同上“Download”专区下载Physical Examination Record for Foreigner，按要求前往医院体检后上传材料)
- 10. 资金担保证明(银行开具的存款证明)
- 11. 无犯罪证明(需前往当地警察局开具)
- 12. 其他附件(申请设计与艺术学院开设专业需提供至少2幅美术作品)



● 申请流程

提交网上申请并等待初审→支付报名费→材料复审→综合面试→预录取→缴纳保证金→正式录取
审核情况将在申请系统中更新，请及时关注。来华留学本科入学学业水平测试(CSCA)成绩单请于综合面试前在系统提交，具体考试信息请查看官方网址 (www.csc.cn)。
申请截止日期:2026年6月1日

● 学习期限及相关费用

学习期限: 4年
报名费: 600元 保险费: 800-1800元/年 居留许可:400元/年
中文授课学费: 23,000元/年 英文授课学费: 30,000元/年
住宿费: 北京校区: 中关村校区: 双人间1,350元/月 三人间 1,200元/月 四人间900元/月
良乡校区: 双人间900元/月 三人间 700元/月 四人间500元/月
珠海校区: 双人间900元/月 四人间500元/月

奖学金类别

(一) 中国政府奖学金 (仅限中文授课)

通过中国驻申请者所在国大使馆或总领事馆申请中国政府奖学金。使领馆接受申请的时间一般是每年11月至次年4月，请注意提前查询。
填写《中国政府奖学金申请表》时，选择Type A，并在“申请院校”一栏的第一志愿填写“北京理工大学”。

(二) 北京来华留学生政府奖学金 (仅限北京校区)

包含A类、B类和C类奖学金，具体参考网址
<https://english.beijing.gov.cn/studyinginbeijing/index.html>。
申请截止日期:2026年5月1日

	学费	校内住宿费	生活费	综合医疗保险费
A 类	√	√	√	√
B 类	√	√		√
C 类	√			√

(三) 广东省政府来粤留学生奖学金 (仅限珠海校区)

奖学金标准为人民币10000元/人，具体参考网址
https://www.gd.gov.cn/zwgk/gongbao/2013/28/content/post_3364046.html
申请截止日期:2026年5月1日

(四) 北京理工大学“留学北理”奖学金

申请截止日期:2026年5月1日

奖学金等级	资助内容				资助期限
	学费	校内住宿费	生活费	保险费	
一等奖学金	√	√	√	√	全学制
二等奖学金	√	√			
三等奖学金	√				
一等奖学金	√	√			一学年
二等奖学金	√				
三等奖学金	50%				
四等奖学金	25%				

注:资助期限为全学制的奖学金获得者需通过每年年度评审，方可继续享有下一学年奖学金。



About BIT

Founded in 1940, Beijing Institute of Technology (BIT) is a top national university in China, recognized under the prestigious “211 Project,” “985 Project,” and “Double First-Class” initiatives. BIT enjoys a strong reputation both domestically and internationally, as reflected in a series of notable rankings: 259th in the 2026 QS World University Rankings, within the top 102 in the 2025 Academic Ranking of World Universities (ARWU), 156th in the 2025 U.S. News & World Report Best Global Universities Rankings, and 236th in the 2026 Times Higher Education (THE) World University Rankings. In addition, BIT ranked 9th among universities in the Chinese Mainland in the QS Global Graduate Employability Rankings 2022. BIT also holds the top spot for Higher General Education Accreditation for International Students in China.

Founded in 2001, Beijing Institute of Technology, Zhuhai (BIT Zhuhai) is a high-level international campus established in the Guangdong–Hong Kong–Macao Greater Bay Area by Beijing Institute of Technology (BIT). Located in the “Golden Inner Bay” and at the heart of the Zhuhai National Hi-Tech Zone, the campus enjoys a prime position with convenient access to Guangzhou, Shenzhen, Hong Kong, and Macao, offering a beautiful and inspiring environment for learning. Adhering to Where intelligence converges, diversity harmonizes, and excellence blooms, BIT Zhuhai has been building and developing a distinctive international education system that reflects the unique character of the Greater Bay Area and the excellence of the “Study in BIT” brand. Today, BIT (Beijing and Zhuhai campus) is proud to host a vibrant student body that includes more than 4000 international students from 152 countries.

English taught programs

Beijing campus

Program List	CSCA Required subjects
Aeronautical and Astronautical Engineering Automation Computer Science and Technology Mechatronics Engineering Electronics Science and Technology Mechanical Engineering	Mathematics+Physics
International Economics and Trade	Mathematics

Zhuhai campus

Program	CSCA Required subjects
Artificial Intelligence	Mathematics+Physics

Qualification

- (1) High school graduate or above who is qualified to apply for university; non-Chinese citizens with valid foreign passport and in good health; observe Chinese laws and regulations of Beijing Institute of Technology.
- (2) Aged between 18 and 25; **Applicants under 18 should provide certificate of guardian who has Beijing residency.**
- (3) Applicants must comply with the regulations (JW〔2020〕No. 12) issued by Ministry of Education of People's Republic of China.

Online Application: apply.isc.bit.edu.cn

Application Materials (* is required)

- * (1) The Photocopy of Passport (Photo Page) and China Visa Page (If you have)
- * (2) The Certified/Notarized Copy of High School Transcripts (Chinese or English version)
- * (3) The Certified/Notarized Copy of High School Diploma (Chinese or English version)
- * (4) The Valid Report of Chinese or English Language Proficiency Tests. **(For Chinese Medium: HSK5≥180, The majors taught in both Chinese and Russian at the Zhuhai campus only provide HSK Level 5 scores and do not require Russian language scores. For English Medium: IELTS≥6.0/ TOEFL≥85/ Duolingo≥110 or other language certificate recognized by BIT. English native speakers are exempted)**
- * (5) China Scholastic competency Assessment (CSCA) transcript (If you haven't received your transcript yet, please provide a proof of your exam registration)
- * (6) Personal Statement/Study Plan (Download BIT International Student Personal Statement Template from <https://isc.bit.edu.cn/>→Resources→Download, and upload it in the application system after filling out)
- (7) Scholarship Application Form (For scholarship applicants)
- (8) Applications under 18 must upload all materials required in Application Materials for Student under 18 from "Download" Zone shown above
- (9) Physical Examination Record for Foreigner (please go to hospital for a physical examination as required in Physical Examination Record for Foreigner from "Download" zone shown above and upload it in the application system)
- (10) Financial Guarantee Letter (The certificate of bank saving)
- (11) Non-criminal Record (Issued by the local police station)
- (12) Other documents (Students in design major should provide no less than 2 art works)

Application Procedure

Step 1: Register at <http://apply.isc.bit.edu.cn>

Step 2: Pay application fee (CNY600) after passing preliminary examination

Step 3: Comprehensive interview

Step 4: Pre-admission

Step 5: Pay tuition fee (deposit)

Step 6: Admitted

China Scholastic competency Assessment (CSCA) transcript needs to be uploaded before Comprehensive interview. You can check the detail of the exam from CSCA official website (www.csc.cn).

Please check your Email and Application system constantly after submitting application.

Application Deadline: June 1, 2026



Duration & Fees

Duration: 4 years
Application fee: CNY600 **Insurance fee:** CNY800-1,800/year **Visa fee:** CNY400/year
Chinese taught program tuition: CNY23,000/year **English taught program tuition:** CNY30,000/year
Accommodation:

Beijing campus	Zhongguancun campus	Liangxiang campus
	2 people shared room: CNY1,350/month	2 people shared room: CNY900/month
	3 people shared room: CNY1,200/month	3 people shared room: CNY700/month
	4 people shared room: CNY900/month	4 people shared room: CNY500/month
Zhuhai campus	2 people shared room: CNY900/month	
	4 people shared room: CNY500/month	

Scholarship

(1) Chinese Government Scholarship (only for Chinese-taught program)
The scholarship application is directed to the local Chinese Embassy or Consulate. The application time is usually from November to April next year. Please ask for more application information from Chinese Embassy/Consulate in your home country.
When filling in the scholarship application form, the applicant should choose **Type A** and select Beijing Institute of Technology as the first priority institution.

(2) Beijing Government Scholarship(only for Beijing campus)
Includes A-class, B-class, and C-class scholarships, please refer to the website for details
<https://english.beijing.gov.cn/studyinginbeijing/index.html>.
Application deadline: May 1, 2026

Type	Tuition	University Accommodation	Stipend	Comprehensive Insurance
A	√	√	√	√
B	√	√		√
C	√			√

(3) Guangdong Government Outstanding International Student Scholarship(only for Zhuhai campus)
Scholarship funding standard: CNY10,000/year, please refer to the website for details
https://www.gd.gov.cn/zwgk/gongbao/2013/28/content/post_3364046.html
Application deadline: May 1, 2026

(4) BIT International Student Scholarship
Application deadline: May 1, 2026

Type	Content				Duration
	Tuition	University Accommodation	Stipend	Comprehensive Insurance	
First Prize	√	√	√	√	Four year
Second Prize	√	√			
Third Prize	√				
First Prize	√	√			One year
Second Prize	√				
Third Prize	50%				
Forth Prize	25%				

Note: 4-year scholarship holder needs to pass the annual review to guarantee the scholarship benefits of the following academic year.



北京理工大学
BEIJING INSTITUTE OF TECHNOLOGY



联系方式 Contact

北京校区

北京理工大学留学生中心

地址:北京市海淀区中关村南大街5号

联系人:沈老师

电话: 86-10-68918272

邮箱: undergraduate@bit.edu.cn

网址: <http://isc.bit.edu.cn>

珠海校区

北京理工大学(珠海)留学生中心

地址: 广东省珠海市唐家湾镇金凤路6号

联系人: 张老师 涂老师

电话: 86-756-3835166 86-756-3835204

邮箱: study_in_bitzh@bitzh.edu.cn

网址: <http://isc.bit.edu.cn>

Beijing campus

Office of International Students

Beijing Institute of Technology

Address: 5 Zhongguancun South Street, Haidian District, 100081, Beijing,
P.R.China

Contact: Ms.SHEN

Tel: 86-10-68918272

Email: undergraduate@bit.edu.cn

Website: <http://isc.bit.edu.cn>

Zhuhai campus

Office of International Students

Beijing Institute of Technology, Zhuhai

Address: NO.6 Jinfeng Road, Tangjiawan Town, Zhuhai City, Guangdong
Province, 519000, P.R.China

Contact: Ms.ZHANG Ms.TU

Tel: 86-756-3835166 86-756-3835204

Email: study_in_bitzh@bitzh.edu.cn

Website: <http://isc.bit.edu.cn>

